
                    Protokół nr 8/VIII/11
Sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie

odbytej w dniu 30 marca 2011r.
w sali uroczystości noworudzkiego Ratusza.

Godzina rozpoczęcia -   10. 10
Godzina zakończenia –  16.30

Sprawy regulaminowe:
1. Otwarcie sesji i powitanie gości.
2. Przyjęcie protokołów z VI i VII sesji Rady.

Ad.1. Otwarcie obrad.

Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowej Rudzie – Andrzej Behan - otworzył sesję Rady Miejskiej. Powitał 
radnych  oraz  zaproszonych  gości.  Na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  w  sesji  uczestniczy  20 
radnych, co stanowi quorum niezbędne do podejmowania prawomocnych decyzji. 
(lista obecności - zał. nr 1)

Radni nieobecni na posiedzeniu:
1. Irena Caryk.

Burmistrz Miasta Tomasz Kiliński – zaproponował zmianę w porządku obrad sesji poprzez wykreślenie w 
punkcie  „podjęcie  uchwał”  ppkt.e)  w  sprawie  wieloletniego  programu  gospodarowania  mieszkaniowym 
zasobem Gminy Miejskiej Nowa Ruda oraz ppkt. f) zmieniającą Uchwałę Nr 182/XXIII/08 Rady Miejskiej 
w  Nowej  Rudzie  z  dnia  8  października  2008r.  w  sprawie  zasad  wynajmowania  lokali  mieszkalnych 
wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Miejskiej Nowa Ruda.  Jednocześnie zaproponował 
wprowadzenie w ppkt.e) projektu uchwały w sprawie  zasad i trybu postępowania przy udzielaniu dotacji 
celowej  na  realizację  zadań z zakresu ochrony środowiska i  gospodarki  wodnej  oraz  kryteriów wyboru 
inwestycji do finansowania .

Przewodniczący Rady Miejskiej  w  Nowej  Rudzie  –  Andrzej  Behan –  poddał  pod  głosowanie  wniosek 
Burmistrza  Miasta  o  zdjęcie  z  porządku  obrad  sesji  w  punkcie  „podjęcie  uchwał”  ppkt.e)  w  sprawie 
wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Miejskiej Nowa Ruda oraz ppkt. 
f) zmieniającą Uchwałę Nr 182/XXIII/08 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 8 października 2008r. w 
sprawie zasad wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy 
Miejskiej Nowa Ruda.

Rada Miejska 20 głosami „za”:
przyjęła wniosek Burmistrza Miasta

Przewodniczący Rady Miejskiej  w  Nowej  Rudzie  –  Andrzej  Behan –  poddał  pod  głosowanie  wniosek 
Burmistrza Miasta o wprowadzenie w ppkt.e) projektu uchwały w sprawie zasad i trybu postępowania przy 
udzielaniu  dotacji  celowej  na  realizację  zadań z  zakresu ochrony środowiska  i  gospodarki  wodnej  oraz 
kryteriów wyboru inwestycji do finansowania .”

Rada Miejska 20 głosami „za”:
przyjęła wniosek Burmistrza Miasta

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowej Rudzie  poddał pod głosowanie 
porządek obrad po wprowadzonych zmianach.
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Rada Miejska 20 głosami „za”:
przyjęła porządek obrad w brzmieniu:
3. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz pracy w okresie międzysesyjnym od dnia 22 
lutego 2011r. do dnia 21 marca 2011r. 
4. Stan oświaty miejskiej. Perspektywy jej funkcjonowania:
     a)  przedstawienie  raportu  o  stanie placówek oświaty  dla  których  organem  prowadzącym      
          jest  Gmina Miejska Nowa Ruda – 2011r. przedstawia Naczelnik Wydziały Infrastruktury  
          Społecznej Leszek Wójcik  
     b)  materiały przygotowane przez Dyrektorów szkół.
     c)  dyskusja
     d) wnioski końcowe
5. Podjęcie uchwał :

a) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Nowa Ruda 
b) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2011 
c) w sprawie emisji obligacji komunalnych Gminy Miejskiej Nowa Ruda 
d) zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  Miejskiego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązania  Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2011 
e) w sprawie zasad i trybu postępowania przy udzielaniu dotacji celowej na realizację zadań z zakresu 

ochrony środowiska i gospodarki wodnej oraz kryteriów wyboru inwestycji do finansowania .
6. Odpowiedzi na interpelacje.
7. Interpelacje radnych.
8. Zapytania radnych. 
9. Sprawy różne.
a) Przedłożenie sprawozdań z pracy komisji stałych Rady za 2010r.
10. Zakończenie obrad.

Przewodniczący  Rady Miejskiej  w  Nowej  Rudzie  –  zapytał  radnych  czy  są  uwagi  bądź  zapytania  do 
protokołu z VI sesji rady Miejskiej odbytej w dniu 2 marca 2011r.

Rada Miejska 20 głosami „za”:
przyjęła protokół z VI sesji rady Miejskiej odbytej w dniu 2 marca 2011r.

Przewodniczący  Rady Miejskiej  w  Nowej  Rudzie  –  zapytał  radnych  czy  są  uwagi  bądź  zapytania  do 
protokołu z VII ( nadzwyczajnej) sesji rady Miejskiej odbytej w dniu 16 marca 2011r.

Rada Miejska 19 głosami „za” przy 1 „wstrzymującym się od głosowania”:
przyjęła protokół z VII ( nadzwyczajnej) sesji rady Miejskiej odbytej w dniu 16 marca 2011r.

 
Ad.3.  Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz pracy w okresie międzysesyjnym od 
dnia 22 lutego 2011r. do dnia 21 marca 2011r.  - zał. nr 2

Radny  Piotr  Wróbel  –  pytanie  z  zakresu  „infrastruktury  społecznej”   rozliczenie  dotacji  udzielonych  
większości organizacji pozarządowych za rok 2009, w rozliczeniu pozostają dotacje udzielone KS Piast i AZS  
Collegium Glacense.  Prosi o przedstawienie powodów braku rozliczenia.

Naczelnik Wydziału Infrastruktury Społecznej Leszek Wójcik -informacje w przekazanym sprawozdaniu są 
błędne, ponieważ omyłko przedstawił inf. sprzed roku. Poprawiona informacja została radnym dostarczona 
drogą mailową. Za zaistniałą pomyłkę przeprasza.

Radny Arkadiusz Michalski  -pytanie  z zakresu  „ gospodarowania  mieniem komunalnym”   nadzór nad  
sprzątaniem pozimowym na terenie miasta. Na czym ten nadzór polega oraz kiedy zostaną uprzątnięte drogi 
powiatowe i wojewódzkie.

Zastępca Burmistrza Marzena Wolińska – nadzór polega na sprawdzeniu stanu sprzątania. Zażądano również 
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harmonogramu  od  firmy  sprzątającej  tj.  jakie  ulice  i  w  jakich  terminach  będą  posprzątane.  Spółka 
zobowiązała  się,  że  do  końca  marca  zostaną  posprzątane  wszystkie  jezdnie  i  chodniki.  Przegląd  prac 
odbędzie się 1 kwietnia. Spóła w umowie z DSDiK ma zapisany termin, że pozimowe sprzątanie ma się 
zakończyć  do  1  maja.  Przeprowadzono  rozmowy  z  prezesem  by  ten  termin  skrócić  do  okresu 
przedświątecznego. Odnośnie sprzątania dróg powiatowych to nie zna szczegółów ponieważ drogi te będzie 
sprzątać firma spoza Nowej Rudy.

Radny Piotr Postrożny -pytanie z zakresu „ infrastruktury i inwestycji”  nie zakończono realizacji zadania 
pn. Widoki bez granic – remont zabytkowej wieży widokowej na Górze Wszystkich Świętych. Jak obecnie 
wyglądają prace czy są realizowane.

Zastępca  Burmistrza  Marzena  Wolińska  –  firma,  która  wygrała  przetarg  nie  wywiązała  się  z  realizacji 
umowy.  W związku z  czym umowa  została  rozwiązana.  Jest  przygotowany przetarg  na  wybór  nowego 
wykonawcy. Planowane zakończenie zadania to koniec wakacji. 

Radny Piotr Wróbel - pytanie z zakresu „ infrastruktury i inwestycji” ogłoszenie przetargu na realizację II  
etapu odbudowy drogi ul. Kasztanowej.  Są głosy mieszkańców, że I etap odbudowy tej drogi a zwłaszcza 
podbudowa jest niewłaściwie wykonana, pierwsza warstwa asfaltu jest popękana.

Naczelnik Wydziału Infrastruktury i Inwestycji Roman Kaczmarek – odbył się przegląd prac wykonanych do 
końca  2010r.  w  ul.  Kasztanowej,  stwierdzono  usterki,  które  zapisano  w protokole.  Będzie  wymieniana 
podbudowa w tych miejscach gdzie jest to konieczne. Prace poprawkowe mają zostać wykonane do końca 
mają br. 

Radny Piotr  Postrożny  -  pytanie  z  zakresu  „  infrastruktury  i  inwestycji”   otwarcie  ofert  na  zadanie:  
Modernizacja drogi dojazdowej do garaży na os. Woj. Polskiego.  Ile ofert wpłynęło i czy został wyłoniony 
wykonawca.

Naczelnik Wydziału Infrastruktury i  Inwestycji  Roman Kaczmarek – wpłynęły 4 oferty,  najlepszą ofertę 
złożyła firma „Drogmost”. Obecnie trwa sprawdzanie ofert czy są kompletne oraz czy spełniają wszystkie 
wymagane warunki. Około połowy kwietnia wykonawca wejdzie na realizację zadania.

Wobec  braku  dalszych  głosów  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał  pod  głosowanie  sprawozdanie 
Burmistrza  z realizacji uchwał oraz pracy w okresie międzysesyjnym od dnia  22 lutego 2011r. do dnia 21 
marca 2011r. 

Rada Miejska 20 głosami „za” :
przyjęła sprawozdanie Burmistrza z realizacji uchwał oraz pracy w okresie międzysesyjnym od dnia 
22 lutego 2011r. do dnia 21 marca 2011r. 

Ad.4. Stan oświaty miejskiej. Perspektywy jej funkcjonowania:

a)  przedstawienie  raportu  o  stanie placówek oświaty  dla  których  organem  prowadzącym   jest  Gmina 
Miejska Nowa Ruda – 2011r. przedstawia Naczelnik Wydziały Infrastruktury  Społecznej Leszek Wójcik.  

Naczelnik Wydziału Infrastruktury Społecznej Leszek Wójcik –  przedstawił  raportu  o  stanie placówek 
oświaty  dla  których  organem  prowadzącym  jest  Gmina Miejska Nowa Ruda – 2011r. zgodnie z zał. nr 3 
do protokołu.

b)  materiały przygotowane przez Dyrektorów szkół.

Dyrektorzy szkół i przedszkoli miejskich w osobach:
− Urszula Kamińczak – Podgórna – Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 2
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− Joanna Maliszewska – Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 3
− Barbara Fester -  Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 7
− Danuta Markuszewska -  Dyrektor Gimnazjum Nr 1
− Mariola Sójka - Dyrektor Gimnazjum Nr 2
− Dariusz Chojecki  - Dyrektor Miejskiego Zespołu Szkół Nr 1
− Renata Lupa – Dyrektor Przedszkola Nr 1
− Dorota Komarnicka -  Dyrektor Przedszkola Nr 2

 zaprezentowali w wersji multimedialnej prowadzone przez siebie placówki.

d)  dyskusja

Radny Jerzy Pulit -Komisja Spraw Społecznych bardzo dokładnie przeanalizowała raport o stanie oświaty. 
Analizując  sytuację  oświaty spotkali  się jako komisja z dyrektorami  szkół,  przedstawicielami  związków 
zawodowych,  radą  rodziców  ze  Szkoły  Podstawowej  nr  3.  Uczestniczyli  w  spotkaniu  władz  miasta  z 
rodzicami dzieci z SP nr 3. Po zebraniu wszystkich informacji Komisja Spraw Społecznych uważa, że w 
dzielnicach Słupiec i Drogosław nie ma potrzeby zmieniania struktury szkół gdyż jest ona optymalna. Można 
natomiast  zastanowić się na  ewentualnymi  zmianami  w placówkach oświatowych w dzielnicy Centrum. 
Należy jednak do tych zmian podejść z rozwagą i  przeanalizować wszystkie aspekty.  Biorąc pod uwagę 
różny stan oświaty w mieście należy zauważyć, że subwencja oświatowa jest nie wystarczająca na potrzeby 
szkół  co powoduje  zwiększenie  wydatków miasta  na  ten  cel.  Szkoły pracują  bardzo  dobrze,  uczniowie 
osiągają  sukcesy  w  różnych  dziedzinach  wiedzy  i  sporcie  jest  to  zasługą  dzieci  i  młodzieży,  dobrze 
wyszkolonej kadry nauczycielskiej oraz dobrej współpracy szkoły z rodzicami i środowiskiem.

Radny Marek Bawecki – Komisja Gospodarczo – Budżetowa stanęła przed poważnym problemem, omówili 
dosyć szeroko kwestie potencjalnych zmian w sieci szkół noworudzkich. Jednak Komisja doszła do wniosku, 
że są to bardzo potencjalne propozycje zmian w związku z powyższym nie ustosunkowano się do żadnej z 
sugerowanych propozycji.  Wszelkie zmiany w noworudzkiej  oświacie to zmiany na żywym organizmie, 
które  wymagają  dużej  rozwagi  a  przede  wszystkim  przedstawienia  zainteresowanym  zamiaru  podjęcia 
działań w pewnej określonej i wcale nie krótkiej perspektywie czasowej. Jeśli chodzi o zmiany to „tak” ale 
nie zmiany na „już”.

Radny Arkadiusz Michalski – z informacją zawartą w raporcie dyrekcja SP nr 3 i rodzice borykają się już od 
miesiąca a  zwłaszcza z  przedstawionymi  wariantami  zmian.  Wariant  I  Należy  więc  zastanowić się  nad  
ewentualnym stworzeniem w Dzielnicy Centrum zespołu szkół w skład którego mogą wejść Gimnazjum nr 1 i  
Szkoła Podstawowa Nr 3 – bez likwidacji szkoły z zachowaniem dotychczasowych obwodów szkół. Zespół  
ten  funkcjonowałby  przy  ul.  Kopernika.  Rozwiązanie  takie  pozwala  na   racjonalne  wykorzystania  bazy  
lokalowej,  nie  pogarsza  dostępności  dzieci  do  szkoły  (posadowienie  w  centrum  miasta),  nie  pogarsza  
warunków nauki a wręcz przeciwnie, gdyż pomieszczenia przy ul. Kopernika są duże (50 – 70 m2) wysokie i  
przestronne.  „Aż się śmiać chce gdyż reforma oświaty w 2004 mówiła całkiem co innego, że robi się 
właśnie rozłam w szkole 8 -klasowej po to by poprawić bazę lokalową, warunki nauczania, że będą mniejsze 
oddziały.  W tym raporcie  o  tym się   nie  wspomina   a  górę  biorą  czynniki  ekonomiczne.  Co do  bazy 
lokalowej, każdy wie, że ciągi korytarzowe wymagają gruntownych remontów.”  Rozwiązanie to pozwala 
również  obniżyć  koszty  (  jedna  wspólna  administracja  ). W  2004r.  likwidując  MZEASz,  prowadząc 
kontrowersyjne rozmowy przez kilka miesięcy na posiedzenia komisji i sesjach Rady utworzyliśmy obecną 
sytuację. Jedna wspólna administracja czy wracamy do MZESz-u? Zejście z kosztów administracji w SP nr 3 
gdzie jest jedna księgowa i 2 sprzątaczki. Czy przenosząc dzieci do innej szkoły przeniesiemy również i 
personel pomocniczy.   Budynki przy ul. Srebrnej 11 i 20 można wykorzystać na inne cele.  Nasuwa się tu 
pytanie na jakie cel można wykorzystać te budynki?  Czy mamy pomysł na te szkoły? 98.000,-zł jakie należy 
przeznaczyć na utrzymanie tej szkoły nie są aż tak wielkie, czasami wydaje się większe środki na inne cele 
lekką ręką i nikt nie kwestionuje tego.
Wariant II
Pozostawienie w dzielnicy Centrum jednej szkoły podstawowej i jednego gimnazjum z jednoczesną zmianą 
ich siedzib i obwodu szkoły podstawowej. Proces ten wymaga likwidacji przynajmniej jednej szkoły ( nie  
można łączyć w zespół szkół  tego samego typu -  podstawowych ).  W bieżącym roku rozwiązanie to jest  
niemożliwe, gdyż rada gminy w terminie 6 m-cy przed likwidacją musi podjąć stosowną uchwałę o zamiarze  
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likwidacji szkoły.
Czy oprócz tych wspomnianych wariantów są inne propozycje, które możemy brać pod uwagę?

Burmistrz Miasta Tomasz Kiliński – chciałby się odnieść do kwestii likwidacji w 2003 r. MZEASz-u. Celem 
tej zmiany było przede wszystkim danie samodzielności szkołom, które mają własny budżet i w ramach 
poszczególnych  paragrafów   w  tym  budżecie  mogą  dysponować   bardziej  racjonalnie   niż  centralna 
administracja. Nie będzie tworzony z powrotem MZEASz,  bo każda szkoła ma samodzielność. Odnośnie 
przeznaczenie budynku SP nr 3, może to być przeznaczenie różne, cele mieszkaniowe, sprzedaż  jednak nie 
ma tego typu ustaleń bo nie ma decyzji o tym, że SP nr 3 przestaje funkcjonować w tym obiekcie. Kwestia 
łączenia szkół.  Łączenie szkół  podstawowych  -  tego samego rodzaju szkół  nie można łączyć w zespół 
odbywa się to na zasadzie likwidacji. Łączyć w zespoły można szkoły  dwóch rodzajów czyli np. szkołę 
podstawową z gimnazjum. 

Radny Arkadiusz Michalski - czy oprócz tych wspomnianych wariantów są inne propozycje, które możemy 
brać pod uwagę.
 
Burmistrz Miasta Tomasz Kiliński – Komisja Spraw Społecznych zajmowała się wariantami opisanymi w 
przedstawianym  raporcie  gdzie  był  przedstawiony wariant  połączenia  w  zespół  szkół  szkół  w  Słupcu. 
Komisja wypowiedziała się już w tym temacie. 

Radny Michał Prokopczak -cały czas się dąży by nauczyciel był bliżej ucznia i poświęcał mu jak najwięcej 
czasu a to jest możliwe w małych klasach. Oświata powinna być dobrze finansowana bo nauka nie ma ceny. 
W raporcie  o  stanie  oświaty  naczelnik  nie  wspomniał,  że  szkoły  mają  sale  komputerowe  i  że  bardzo 
potrzebny w szkołach jest psycholog. 

Burmistrz Miasta  Tomasz Kiliński  – całkowicie  zgadza się z przedmówcą odnośnie ważności  oświaty i 
kształcenia dzieci, jednak finansowanie tego kształcenia co raz bardziej zostaje przerzucane na samorządy 
różnego szczebla. Samorządom nie zapewnia się środków do tego by te standardy, o którym była mowa 
zapewnić  i  realizować.  Przez  lata  starano  się  by  oddziały  w  szkołach  były  jak  najmniejsze,  budynki 
poddawane były modernizacji i remontom czyli wszystko jbyło czynione w kierunku poprawy warunków 
nauczania naszych dzieci. Miasto nie ma wpływu, że dzieci jest coraz mniej i wszystkie obiekty szkolne 
zaczynają  być  coraz  bardziej  puste.  Nie  ma  wpływu  również  na  wielkość  subwencji  oświatowej 
przekazywanej samorządom. 

Naczelnik Wydziału Infrastruktury Społecznej Leszek Wójcik – wszystkie braki w raporcie uzupełnili  w 
sowich sprawozdaniach dyrektorzy szkół tak było ustalone z dyrektorami.

Radny Zbigniew Grochowski – w jakim kierunku powinna pójść dzisiejsza dyskusja i jakie powinny zostać 
wypracowane  wnioski.  Gdy  patrzymy  wg  kwestii  ekonomicznej  czyli  szukanie  oszczędności  to 
przedstawiony raport należy bardzo mocno uzupełnić np. o koszty ponoszone przez szkoły tj. zakup opału, 
energii elektrycznej. Ile miasto zyska na sprzedaży budynku SP nr 3.

Burmistrz Miasta Tomasz Kiliński – nie może narzucać Radzie Miejskiej jakie wnioski ma wypracować. W 
planie pracy RM na 2011 znalazł się temat oświaty, w związku z czym powstał raport o stanie oświaty, który 
nie  jest  po  to  by wygenerować  jakąkolwiek  decyzję.  Jeżeli  będzie  konieczność  przygotowania  bardziej 
szczegółowych informacji dot. utrzymania szkół to pracownicy są do dyspozycji.

Radny Ryszard Wośko –  dzisiaj  nic  nie  przesądzamy tylko  zastanawiamy się  jak szkoły miejskie  mają 
funkcjonować  w  przyszłości.   Subwencja  oświatowa  wynosi  8.365.000,-zł  miasto  dopłaca  do  szkół 
5.500.000,-zł  i  1.000.100,-zł  do przedszkoli.  Jak sami  widzimy dopłata jest  bardzo duża w skali  całego 
budżetu  miasta,  dlatego  tak  ważne  jest  wypracowanie  dobrego modelu  szkolnictwa  w naszym mieście. 
Poradnie psychologiczne są zadaniem  powiatu. Poradnie mają swoje siedziby w Nowej Rudzie, Kłodzku i 
Bystrzycy.

Radna Halina Gajcy – odnośnie dostępności dzieci do poradni psychologicznej to oczywiście taka poradnia 
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jest w Nowej Rudzie ale okres oczekiwania na przyjęcie jest bardzo długi a potrzeby duże.

Skarbnik Miasta Jan Szeląg – subwencja oświatowa wystarcza na wypłatę nauczycieli  i  administracji  w 
szkołach. Pozostałe koszty pokrywane są z budżetu miasta.

Naczelnik  Wydziału  Infrastruktury  Społecznej  Leszek  Wójcik  -wynagrodzenia  łącznie  wszystkich 
nauczycieli  w  mieście  za  2010r.  to  kw.  ok  7.500.000,-zł  brutto,  bez  funduszu  socjalnego  i  ZUS-u,  a 
przyznana subwencja na 2011r. to 8.365.000,-zł.

Radny Bogusław Frącek -  mamy ujemny przyrost naturalny i sytuacja w Nowej rudzie jest nie najlepsza. 
Nasze państwo niestety o tym zapomniało. Mamy bardzo nieudaną reformę oświatową. Chciałby zapewnić 
mieszkańców Nowej Rudy, że wszelkie podejmowane przez Radę Miejską decyzje  są rozważane pod kątem 
dobra  dziecka a  później   nauczycieli.  Jeżeli  uznamy,  że  podejmowane  decyzje  mogą  pogorszyć  sposób 
nauczania to te decyzje nie będą podjęte. Jednak należy wziąć pod uwagę, że tych oddziałów będzie jeszcze 
mniej i dot. to całego miasta nie tylko centrum. 

Radny Janusz Staniocha – rachunek ekonomiczny przemawia na niekorzyść szkoły ale nie jest ostatecznie 
przekonany co do przedstawionych uzasadnień.  Zwrócił  się  do osób kompetentnych o uzasadnienie  kto 
najbardziej  ucierpi  przy  podjęciu  wspomnianych  decyzji,  dziecko,  rodzic,  nauczyciel  czy  lokalna 
społeczność bo tam też pewne więzy się rozrywają.

Radny Piotr Wróbel -nie ma mowy w tej chwili o likwidacji żadnej ze szkół. Przemawiają za tym głosy 
wypowiadane  na  Komisji  Spraw  Społecznych  i  Komisji  Gospodarczo  –  Budżetowej.  Komisje  nie 
wypracowały  żadnego  wniosku.  W  ostatnich  latach  nakłady  na  infrastrukturę  w  szkołach  były  duże, 
powstały nowe boiska i planowane są kolejne. Przy takim odpływie dzieci może się zdarzyć, że pozostanie 
tylko jedna szkołą w centrum.

Dyrektor SP Nr 3 Joanna Maliszewska - „ ja wiem, że Szkoła Podstawowa Nr 3 jest najmniejsza szkołą w 
mieście ale do tej pory uznawaliśmy to za atut. Mało liczne klasy, dobra opieka kadry pedagogicznej, miła 
atmosfera,  bezpieczeństwo to  są  rzeczy,  które  najbardziej  liczą  się  dla  nas  jak i  dla  rodziców.  Rodzice 
zapewne zgodzą się ze mną, że właśnie o takiej szkole myśleli i są z niej zadowoleni. Czy nauczenie dzieci 
w  dużej  szkole  jest  gorsze,  nie  do  mnie  należy ocena  ale  wydaje  mi  się  że  lepsze  efekty albo  może 
przynajmniej  równorzędne efekty uzyskuje się w szkole mniejszej  jaki  w szkole,  która ma bardzo dużo 
oddziałów klasowych.” 

Dyrektor Gimnazjum nr 1 Danuta Markuszewska – rozumie  nauczycieli   i rodziców SP nr 3 ponieważ 
pracowała w małej szkole w Woliborzu i ten moment pracy dał jej takie poczucie, że kocha to co robi. Po 
reformie oświaty trafiła bo Gimnazjum Nr 1. Gimnazjum jest szkołą może mniej przyjazną  i jak często 
słyszy pełną dzieci agresywnych i z problemami. Te dzieci są nadal naszymi dziećmi tymi samymi, które 
były wcześniej w szkole podstawowej, tylko wiek w jakim przyszło im być w tej szkole, tylko trzyletniej 
szkole  jest  dla  nich trudny.  Rodzice  mają  ogromne problemy wychowawcze z dorastającymi  dziećmi  a 
nauczyciele borykają się emocjonalnymi problemami swoich wychowanków gdzie źródłem problemów nie 
jest tylko sama szkoła.  Jednak musimy dojść do porozumienia i jest otwarta na wszelkie propozycje. Należy 
się zastanowić jak ten problem rozwiązać, a że przyjdą zmiany to jest to  nieuniknione.

Pani Beata Kochar  -  „jest matką dziecka chodzącego do SP nr 3, dziecka z problemami emocjonalnymi. W 
SP nr 3 jest stworzona rodzinna atmosfera a nauczyciel ma  zawsze czas dla dziecka, które go potrzebuje.  W 
odniesieniu do wypowiedzi Pani Dyrektor z Gimnazjum nasze dzieci tez będą dorastały i będą przechodziły 
przez trudny okres dojrzewania, okres buntu. Wszyscy rodzice są przeciwni połączeniu naszych dzieci z 
dorastająca młodzieżą z Gimnazjum ponieważ problemy wieku dziecięcego są inne  i różne od problemów 
dorastającej młodzieży i takie połączenie nie będzie dla nich korzystne.”

Pan Karol Wojtoszek – pewne procesy społeczno – ekonomiczne zachodzą czy nam się to podoba czy też 
nie. Za parę lat może będziemy się zastanawiać czy nie należy zlikwidować jednego z trzech z gimnazjum z 
barku wystarczającej  ilości  uczniów. Szkoła w danym środowisku jest  tym miejscem kulturotwórczym i 
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opiniującym i takie przeniesienia nie są zbyt zdrowe. 

Pani Budzińska – matka dwójki dzieci uczęszczających do Szkoły Podstawowej nr 3 „ chciałabym prosić 
wszystkich zanim podejmiecie decyzję, tak jedną noc zdajcie sobie sprawę, że to wasze dziecko płacze tam 
obok w łóżku, że to wasze dziecko idzie do innej szkoły, że to wasze dziecko nie moje. Moje dzieci płaczą i  
nie mogą się z tym pogodzić, mnie jest smutno, ja nie wiem jak je pocieszyć ”.

d) wnioski końcowe

Radna Regina Wałęsa – Komisja Spraw Społecznych zauważa potrzebę zmian w dzielnicy centrum. Jednak 
należy do tego podejść z rozwagą by podjąć decyzję, która polepszy stan oświaty i warunki nauki.

Radny Piotr Wróbel – w tym momencie radni mają zbyt małą wiedzę, by podejmować jakiekolwiek wnioski. 
Jeżeli Rada Miejska w tym roku wypracuje wnioski związane z oświatą noworudzką to mieszkańcy będą o 
takich decyzjach informowani na bieżąco.

Radny Zbigniew Grochowski -oczekuje, że Naczelnik Leszek  Wójcik przestawi w imieniu Urzędu Miasta 
kierunki w jakich powinna pracować rada.  

Radny  Arkadiusz  Michalski  –  chciałby  podziękować  dyrektorom  szkół  za  ogrom  włożonej  pracy  w 
przedstawione prezentacje swoich szkół.

Radny Bogusław Frącek – „ mój wniosek jest taki, aby zapisać coś na papierze i wysłać Pani Mister, aby 
urealnić algorytm i zwiększyć finanse na subwencję oświatową. Państwo nasze nie wywiązuje się obowiązku 
zapewnienia edukacji, a w Konstytucji jest zapis, że jest to obowiązek państwa”.  

Przewodniczący Rady Andrzej Behan – podsumowując chciałby powiedzieć, ze zarówno dyrektorzy jak i 
poszczególne komisje stałe przygotowały się na dzisiejsze obrady. O szczegółach możemy mówić dopiero 
po  1  września  br.  kiedy  faktycznie  zobaczymy ile  dzieci  będzie  w  szkołach  czy  wyjaśni  się  sytuacja 
szkolnictwa w sąsiednich gminach. Ta dzisiejsza sesja miała na celu wejście w szerszą problematykę, której 
nie unikniemy w najbliższym czasie a temat oświaty jeszcze powróci.

przerwa 
po przerwie

posiedzenie opuścili radni: Piotr Wróbel, Andrzej Cyman, Jolanta Kasprzyk

Ad.5.  Podjęcie uchwał :

a) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej  Miasta Nowa Ruda.
b) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2011.

Skarbnik Miasta Jan Szeląg -  w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej  Miasta Nowa Ruda -  
dokonanie zmian w treści załącznika: 
a) nr 1 uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej miasta Nowa Ruda, wprowadza się zmiany 
będące następstwem, dostosowania wartości w kolumnie roku 2011 do wprowadzanych zmian w budżecie na 
rok 2011.
b) nr 2, zmianie ulega plan wydatków na przedsięwzięcia pn. „Regionalne centrum turystyki aktywnej - 
modernizacja  obiektów sport.  przy ul. Kłodzkiej  16  w Nowej  Rudzie  z zagospodarowaniem terenu  oraz 
budową boiska o nawierzchni  sztucznej” oraz „Rewitalizacja miasta Nowa Ruda ul.  Rynek i  Bohaterów 
Getta - przebudowa zabytkowego rynku wraz z restauracją Ratusza”.
Wprowadza  się  przedsięwzięcia  pn.  „Sportowe  zmagania  na  pograniczu” (70 000,-zł),  „Aktywizacja 
turystyczna  Góry  Św.  Anny”  (65.000.-zł),  „Daj  szansę  najmłodszym” (223 106,-zł),  „Nazizm w oczach 
młodego człowieka” (70 921,-zł), „Widoki bez granic” (351 646,-zł) 
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 w  sprawie  wprowadzenia  zmian  w  budżecie  miasta  na  rok  2011  - dokonuje  się  zmniejszenia  planu 
wydatków: 

- na zadaniu „Rewitalizacja miasta Nowa Ruda ul. Rynek i Bohaterów Getta – przebudowa zabytkowego 
rynku wraz z restauracją Ratusza” o kwotę 460.000 złotych – w zakresie finansowania wydatków z budżetu 
Unii Europejskiej
-   na  zadaniu  „Regionalne  centrum turystyki  aktywnej  –  modernizacja  obiektów  sportowych  przy  ul. 
Kłodzkiej 16 z zagospodarowaniem ...”  o kwotę 33.000 złotych – w zakresie finansowania wydatków z 
budżetu Unii Europejskiej i jednocześnie dokonuje się zwiększenia planu wydatków na tym samym zadaniu 
o tę sama kwotę.
Dokonuje się zwiększenia planu wydatków:
- na zadaniu „Rewitalizacja miasta Nowa Ruda ul. Rynek i Bohaterów Getta – przebudowa zabytkowego 
rynku wraz z restauracją Ratusza” o kwotę 400.000 złotych 
-   na  zadaniu  „Regionalne  centrum turystyki  aktywnej  –  modernizacja  obiektów  sportowych  przy  ul. 
Kłodzkiej 16 z zagospodarowaniem ...” o kwotę 60.000 złotych.
Dokonuje się zmiany w budżecie miasta poprzez rezygnację z zadania inwestycyjnego „termomodernizacja 
obiektów edukacyjnych – Gimnazjum Nr 1” - kwota 220.000 złotych.
Jednocześnie zwiększa się plan wydatków remontowych w następujących jednostkach:

− Gimnazjum Nr 1 – remont dachu – 160.000
− Szkoła Podstawowa Nr 7 – remont dachu na sali gimnastycznej - 60.000

Dokonuje się zwiększenia planu wydatków na zadaniu „Budowa kompleksu boisk sportowych w ramach 
programu „Moje boisko Orlik 2012 w Nowej Rudzie”” o kwotę 60.000 złotych. Zadanie to finansowane jest 
częściowo ze środków uzyskanych z opłat i kar za korzystanie ze środowiska i w związku z tym jest w innej 
klasyfikacji budżetowej.

Dokonuje się zmiany nazwy zadania „Moje boisko – orlik 2012” na „Budowa kompleksu boisk 
sportowych w ramach programu „Moje boisko Orlik 2012 w Nowej Rudzie””.
Wprowadza się do budżetu miasta dwa nowe projekty, których realizacja może otrzymać dofinansowanie ze 
środków Unii Europejskiej. Są to :

• „Sportowe zmagania na pograniczu” - wartość projektu 70.000 złotych (UE – 59.500)
• „Aktywizacja turystyczna Góry Św. Anny” - wartość projektu 65.000 (UE – 55.250)

Oszczędności  wynikające  z  udzielonego  poręczenia  spółce  Noworudzkie  Towarzystwo  Budownictwa 
Społecznego w wysokości 9.057 złotych przeznacza się na zwiększenie planu wydatków na kontynuację 
zatrudnienia animatora sportu na wielofunkcyjnym boisku przy Szkole Podstawowej nr 2 w Nowej Rudzie.

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan – prosi o przedstawienie opinii komisji.

Radny Marek Bawecki – Komisja Gospoadrczo – Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał: w 
sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej  Miasta Nowa Ruda oraz  w sprawie wprowadzenia zmian 
w budżecie miasta na rok 2011.

Przewodniczący Rady Miejskiej  Andrzej  Behan –   zapytał  radnych czy mają  uwagi  bądź zapytania  do 
projektu uchwały. 

„Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej  Miasta Nowa Ruda

Rada Miejska w Nowej Rudzie 16 głosami „za” przy 1 głosie  „przeciw”
  podjęła:

Uchwałę nr 32/VIII/11

w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej  Miasta Nowa Ruda.”

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2011
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Rada Miejska w Nowej Rudzie 16 głosami „za” przy  1 głosie  „przeciw” 
  podjęła:

Uchwałę nr 33/VIII/11

w sprawie wprowadzenia  zmian w budżecie miasta na rok 2011.”

c)  w sprawie emisji obligacji komunalnych Gminy  Miejskiej Nowa Ruda

Skarbnik Miasta Jan Szeląg - na agenta (organizatora) emisji obligacji zostanie wybrany bank, który będzie 
pełnił wszystkie funkcje niezbędne dla prawidłowego i skutecznego przeprowadzenia emisji. Jednocześnie 
bank ten będzie pełnił rolę gwaranta emisji tzn. zobowiąże się do nabycia obligacji na własny rachunek w 
przypadku nie sprzedania obligacji inwestorom. Obligacje zostaną wyemitowane w związku z koniecznością 
sfinansowania  m.in.  niżej  wymienionych wydatków inwestycyjnych:  Modernizacja  drogi  dojazdowej  do 
garaży nad os. Wojska Polskiego – 200.000 oraz Regionalne centrum turystyki aktywnej – modernizacja 
obiektów sportowych przy ul.  Kłodzkiej 16 w Nowej Rudzie z zagospodarowaniem terenu oraz budową 
boiska o nawierzchni sztucznej – 900.000. Ponadto z przychodów pozyskanych z wyemitowanych obligacji, 
spłata wcześniej zaciągniętych zobowiązań.

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan – prosi o przedstawienie opinii komisji.

Radny Marek Bawecki – Komisja Gospoadrczo – Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w 
sprawie emisji obligacji komunalnych Gminy  Miejskiej Nowa Ruda.

Przewodniczący Rady Miejskiej  Andrzej  Behan –   zapytał  radnych czy mają  uwagi  bądź zapytania  do 
projektu uchwały. 

Radny Michał Prokopczak – ile będziemy płacić za obsługę emisji obligacji.

Skarbnik Miasta Jan Szeląg – poprzez obsługę należy rozumieć odsetki plus marża oraz prowizja.

Radny Michał  Prokopczak – co się stanie gdy np.  w 2017r.  miasta nie będzie stać na wykup obligacji. 
Zostawimy miasto w długach, obecnie coś się robi, ale po nas nie będzie na nic środków. W obligacjach 
mamy zapisane 200.000,-zł na ul. Garażową czy tak jest? Te środki powinny być zapisane w środkach które 
nie  wygasają z końcem roku.

Skarbnik  Miasta  Jan  Szeląg  –  plan  zadłużenia  na  koniec  roku  będzie  26.771,-zł.   Kierunek  działania 
wskazuje  wieloletnia prognoza finansowa. Może być ciężko i z tym należy się liczyć. 

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie emisji obligacji komunalnych Gminy  Miejskiej Nowa Ruda

Rada Miejska w Nowej Rudzie 17 głosami „za”,  
  podjęła:

Uchwałę nr 34/VIII/11

w sprawie emisji obligacji komunalnych Gminy  Miejskiej Nowa Ruda .”

d)  zmieniającą  uchwałę  w  sprawie  Miejskiego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązania  Problemów  
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomani na rok 2011 

Naczelnik Wydziału Infrastruktury Społecznej  Leszek Wójcik - uchwałą Nr 25/VI/11 Rady Miejskiej w 
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Nowej Rudzie, w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na 2011 r, w dziale 851 Ochrona zdrowia 
zwiększono planowane wydatki o kwotę 27 305,00 zł, a planowane dochody z tytułu opłat za korzystanie z 
zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych w 2011 r. wzrosną o 10 600,00 zł, w związku z tym konieczne 
jest wprowadzenie zmian w Preliminarzu wydatków i harmonogramie realizacji zadań Miejskiego Programu 
Profilaktyki  i  Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2011 
polegających na:
3. zwiększeniu środków w punktach:

− 1/2 z 4 100,00 zł do 4 300,00 zł,

− 1/3 z 500,00 zł do 3 840,00 zł i zmianie realizowanego zadania ze szkoleń pracowników punktów 
konsultacyjnych na dyżury specjalisty terapii uzależnień,

− 3/2 z 103 266,00 zł do 113 621,00 zł, ( szkolne programy profilaktyczne)

− 3/3 z 50 000,00 zł do 69 000,00 zł,

− 3/4 z 111 000,00 zł do 121 00,00 zł , ( program „wybieram sport”)

− 4/1 z 11 500,00 zł do 20 000,00 zł, ( działania organizacji pozarządowych)

− 4/2 z 500,00 zł do 550,00 zł;

4.  zmniejszeniu środków w punktach:

• 1/1 z 11 384,00 zł na 9 984,00 zł,

• 2/1 z 23 700,00 zł na 22 060,00 zł,

• 2/3 z 500,00 zł na 00,00 zł i wykreśleniu zadania,

• 3/5 z 74 100,00 zł na 64 100,00 zł. ( świetlica socjoterapeutyczna rozwiązanie umowy) 

Radny  Jerzy  Pulit  -   poinformował,  że  Komisji  Spraw  Społecznych  pozytywnie  zaopiniowała  projekt 
uchwały.

Przewodniczący Rady Miejskiej  Andrzej  Behan –   zapytał  radnych czy mają  uwagi  bądź zapytania  do 
projektu uchwały. 

Wobec braku dalszych  głosów Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  projekt  uchwały 
zmieniającą uchwałę w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązania Problemów Alkoholowych 
oraz Przeciwdziałania Narkomani na rok 2011

Rada Miejska w Nowej Rudzie 17 głosami „za”,  
  podjęła:

Uchwałę nr 35/VIII/11

zmieniającą  uchwałę  w  sprawie  Miejskiego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązania  Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomani na rok 2011 .”

e)  w sprawie zasad i trybu postępowania przy udzielaniu dotacji celowej na realizację zadań z zakresu  
ochrony środowiska i gospodarki wodnej oraz kryteriów wyboru inwestycji do finansowania

Zastępca  Burmistrza  Marzena  Wolińska  –  po  zlikwidowaniu  w  2009r.  GFOŚiGW  nie  można  było 
finansować  wielu  rzeczy bezpośrednio  z  budżetu  miasta  i  udzielać  dotacji.  Zmiana  ustawy o  ochronie 
środowiska,  która  nastąpiła  1  stycznia  2011r.  pozwalana  powrót  do  gminnego  funduszu  bez  jego 
odtworzenia,  natomiast  środki  które  mamy  w  budżecie  musimy  wydawać  i  przeznaczać  zgodnie  z 
przepisami  ww.  ustawy.  Rada  jest  zobowiązana  do  ustalenia  kryteriów  i  podmiotów,  którym  chce 
przyznawać dotacje.  
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Radna Regina Wałęsa - poinformowała, że Komisji Zdrowia i Ekologii  pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały.

Przewodniczący Rady Miejskiej  Andrzej  Behan –   zapytał  radnych czy mają  uwagi  bądź zapytania  do 
projektu uchwały. 

Radny Henryk Zimoch -wielu mieszkańców dokonało podłączeń do kanalizacji  w 2010r. czy będą mieli 
szansę zwrócenia się o dofinansowanie.

Burmistrz Miasta Tomasz Kiliński -niestety nie będzie takiej możliwości. W tym roku nie będzie środków na 
dofinansowanie osobom fizycznym  przyłączy do kanalizacji sanitarnych.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały  w 
sprawie zasad i trybu postępowania przy udzielaniu dotacji celowej na realizację zadań z zakresu ochrony 
środowiska i gospodarki wodnej oraz kryteriów wyboru inwestycji do finansowania

Rada Miejska w Nowej Rudzie 17 głosami „za”,  
  podjęła:

Uchwałę nr 36/VIII/11

w sprawie zasad i trybu postępowania przy udzielaniu dotacji celowej na realizację zadań z zakresu ochrony  
środowiska i gospodarki wodnej oraz kryteriów wyboru inwestycji do finansowania .”

Ad.6. Odpowiedzi na interpelacje.

Radny Zbigniew Karczewski- podziękował za udzieloną odpowiedz.

Radny Janusz Staniocha -  podziękował za udzieloną odpowiedz.

Ad.7. Interpelacje radnych.

Radny Bogusław Frącek - w imieniu mieszkańców prosi o rozpatrzenie możliwości zamontowania na ul. 
Ludwikowskiej progu bądź progów spowalniających od budynku nr 2 (i poprzedniego budynku).

Radna Regina Wałęsa – złożyła interpelację na piśmie odnośnie budowy chodnika przy ul. Waryńskiego.

Radny Jerzy Pulit – złożył interpelację dot. obniżenia drogi dojazdowej do ROD „Zielona Dolina”.

Radny Zbigniew Karczewski - złożył interpelację dot naprawy odcinka drogi ul. Jana Pawła II oraz rozliczeń 
spółki CTS z umowy o zarządzanie obiektami sportowymi przy ul. Kłodzkiej 16.

Ad.8. Zapytania radnych. 

Radna Halina Gajcy – prosi o udzielenie informacji odnośnie oświetlenia ul. Leśnej, lampy nadal nie świecą.

Naczelnik Wydziału Infrastruktury i Inwestycji Roman Kaczmarek -w ul. Leśnej jest uszkodzony przewód. 
W tej chwili jedyny sprzęt, dzięki któremu można namierzyć to uszkodzenie jest również uszkodzony. W 
przyszłym tygodniu sprzęt ma być już sprawny i  ekipa przystąpi do działania.

Radny Ryszard Wośko - do kogo należy czyszczenie studzienek na osiedlach oraz drodze wojewódzkiej. Od 
ulicy Garażowej  w kierunku krzyżówki  i potoku Dzik studzienki są zatkane.

Radny Bogusław Frącek -prosi  by  spółka NUK, która wygrała przetarg na sprzątanie dróg wojewódzkich w 
pierwszej kolejności przystąpiła do sprzątania ciągów komunikacyjnych, które są najczęściej uczęszczane 
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( np. drogi w kierunku szkoły). 

Radny Ryszard Wośko - prosi o powołanie Komisji Statutowej w celu zaktualizowania zapisów Uchwały Nr 
60/VI/03  Rady Miejskiej w Nowej Rudzie  z dnia 10 kwietnia 2003r.  w sprawie Statutu Gminy Miejskiej 
Nowa Ruda w związku z wprowadzonymi zmianami w ustawie o finansach publicznych.

Radny Zbigniew Grochowski - „ Pani Dyrektor Zarządu Dróg Wojewódzkich stwierdziła, że tak długo nie 
będzie  remontowana droga w kierunku Kłodzka  i  Wałbrzycha przez Nową Rudę jak długo nie  będzie 
zakończona inwestycja tj. budowa obwodnicy ( z uwagi na środki finansowe).Obecnie jest realizowany III 
etap obwodnicy, czy nadal jest realizowana filozofia DZDW. Jazda w stronę Kłodzka to droga prze mękę. 
Prosi  również o wystąpienie do Zarządu Dróg Powiatowych o pozimowe uprzątniecie dróg będących w ich 
zarządzie.

Burmistrz Miasta Tomasz Kiliński – jeżeli  chodzi o drogę 381 między Wałbrzychem a Kłodzkiem to w 
ostatnich  dwóch  latach  zostały  poczynione  dość  duże  nakłady remontowe  tyle,  że  na  odcinku  między 
Wałbrzychem a Nową Rudą. Są zaplanowane kolejne nakładki pomiędzy Nową Rudą a Kłodzkiem. Tego 
typu remonty będą trwały niezależnie od tego czy  traw budowa obwodnicy. 

Radny  Marek  Bawecki  –  w  ubiegłym  tygodniu  przez  kilka  dni,  znowu  były  bardzo  duże  korki  na 
skrzyżowaniu w Słupcu. Co należy zrobić by tego typu przypadki nie miały miejsca w przyszłości bo to jest 
niesamowicie uciążliwe. 

Burmistrz  Miasta  Tomasz  Kiliński  –  rzeczywiście  w ubiegłym tygodniu  były takie  problemy i  jedną  z 
przyczyn była naprawa ubytków w jezdni co było bardzo źle robione, bo w godzinach szczytu gdzie ruch jest 
bardzo intensywny. Będzie przygotowane w tej sprawie pismo by tego typu zdarzenia nie miały miejsca.

Naczelnik Wydziału Infrastruktury i Inwestycji Roman Kaczmarek – jest to również teren budowy. Pas na 
którym prowadzone są prace jest przecięty i nie ma przejazdu a muszą być dostarczane materiały. Sprzęt nie 
porusza się zbyt szybko i również przez to są korki. 

Radny Henryk Zimoch - prosi o ujęcie w budżecie miasta na rok 2012 zadania pn. budowa oświetlenia na 
obwodnicy skrzyżowania z Woliborzem  oraz skrzyżowania  ul. Górniczej z ul. Zatorze.

Ad.9. Sprawy różne.

a) Przedłożenie sprawozdań z pracy komisji stałych Rady za 2010r. - zał. nr 5

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan – w materiałach dostarczonych radnym są sprawozdania z 
prac komisji stałych za rok 2010 - czy są zapytania bądź uwagi do tych sprawozdań. 
Uwag nie zgłoszono a tym samym Rada Miejska przyjęła sprawozdania z pracy komisji stałych Rady 
za 2010r.

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan – odczytał oświadczenie przedstawione przez Radnego Rady 
Powiatu Kłodzkiego Pana Dariusz Chojeckiego dot. odwodnienia drogi powiatowej ul. płk. J. Sokola oraz 
montażu lustra drogowego na ul. zatorze.– oświadczenie zał. nr 4

Radny Janusz Staniocha – poinformował Radę Miejską, że Komisja Porządku Publicznego i Komunikacji 
wraz z Komisją Zdrowia i Ekologii  ustaliła zespoły do kontroli wiosennych miasta. 
Drogosław - 04.04.11 – poniedziałek, godz. 9:00  zbiórka przy Biedronce
Centrum - 05.04.11 – wtorek  godz. 9:00  zbiórka obok Ratusza
Słupiec -  06.04.11 – środa  godz. 9:00  zbiórka przy Biedronce

Radna Regina Wałęsa -prosi o sprawdzenie oświetlenia na ul. Waryńskiego (część lamp nie świeci).

Radny Michał  Prokopczak  –  należy  zrobić  wszytko  by  wybudować  obwodnicę  Słupca.  Ulica  Kołowa 
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strasznie zaśmiecona ( dzikie wysypiska śmieci) należy coś z tym zrobić.

Burmistrz Miasta Tomasz Kiliński – obwodnica Słupca to temat na kolejne lata i  należy zabiegać by w 
przyszłości znalazło się to w planach województwa.

Radny Marek  Baecki  –  ma  pewien  niedosyt  po  części  oświatowej.  Czy nam się  to  podoba  czy nie  w 
świadomości mieszkańców Nowej Rudy zaistniał problem odnośnie Szkoły Podstawowej nr 3. Mieszkańcy 
nie otrzymali dzisiaj jasnego sygnału. Czy nie byłoby wskazane by w mediach  pojawiła się informacja bądź 
list od Przewodniczącego Rady Miejskiej i Burmistrza Miasta, który by wyjaśniał sprawę i stonował nastroje 
społeczne. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan –  problem, który dzisiaj został poruszony jest problemem 
otwartym.  Informacjami  bazowymi  były  opinie  Komisji  Spraw  Społecznych.  Odbyły  się  spotkania  z 
rodzicami dzieci ze Szkoły Podstawowej nr 3 i jest zaskoczony postawą pewnych osób, które z tej sprawy 
zrobiły problem. Dzisiejsza sesja była po to, by zapoznać się z sytuacją, która nas dotyczy i uznaliśmy, że za 
wcześnie  jest  na  podejmowanie  decyzji  wiążących.  Nie  bierze  odpowiedzialności  w jaki  sposób została 
poruszona opinia publiczna a były to działa nie przemyślane i być może celowe. 

Radny Marek Baecki – my tu siedzący wiem jakie mogą być najbliższe decyzje ale mieszkańcom brak jest 
takiej informacji. 

Burmistrz Miasta Tomasz Kiliński – zgadza się że taka jasna informacja powinna zostać przestawiona w 
mediach.

Pan Jerzy Przewoda -poruszył  sprawę oświetlenia  na ul.  Górniczej  i  ulicach przyległych gdzie  w dzień 
świecą się lampy. Kolejna sprawa to ustalenie terminu remontu ul. Górniczej przez którą przechodzi ruch 
autobusów i cystern. Jezdnia jest spękana, poprzeczne korytka wyłapujące wodę są powysadzane do góry a 
studzienki pozapadane. Od lat nie jest również odbudowany odcinek chodnika od ul. Górniczej od domków 
jednorodzinnych w kierunku bloków. 

 Ad.10. Zakończenie obrad.

W związku z brakiem głosów i wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął VIII 
sesję Rady Miejskiej w Nowej Rudzie.

Projekty uchwał oraz uchwały podjęte przez Radę stanowią załącznik do protokołu.

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała: 
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